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Protokół - projekt 

z LII sesji Rady Gminy Pawłowice  

z dnia 28 listopada 2023 r.  

LII sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w formie stacjonarnej w sali narad Urzędu 

Gminy Pawłowice, obrady rozpoczęto o godz. 15.00. Prowadziła je Przewodnicząca Rady 

Gminy Pawłowice Bogusława Pietrek. 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Ad. 1 

Otwieram 52 sesję Rady Gminy Pawłowice. Informuję, że sesja jest transmitowana online 

oraz nagrywana. Zwracam uwagę, aby podczas sesji nie ujawniać danych osobowych. 

Administratorem danych osobowych utrwalanych na nagraniach jest Wójt Gminy 

Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji na podstawie artykułu 20 ust. 1b ustawy  

o samorządzie gminnym oraz artykułu 18 ust. 3 ustawy o dostępie do informacji publicznej. 

Więcej informacji na temat zasad przetwarzania danych osobowych można znaleźć  

na stronie BIP gminy Pawłowice. Witam wszystkich radnych uczestniczących w sesji, witam 

Wójta, Zastępcę Wójta, kierowników referatów i jednostek organizacyjnych. Witam 

mieszkańców, którzy obserwują obrady poprzez transmisję. Radnych proszę  

o potwierdzenie obecności na tabletach. Stwierdzam, że w obradach uczestniczy  

15 radnych.  

 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Ad. 2 

Przedstawię Państwu teraz porządek dzisiejszej sesji.  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LI sesji z dnia 24 października 2023 r. 

4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2023-2028. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/425/2022 Rady Gminy Pawłowice  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XLVII/471/2023 Rady Gminy Pawłowice 

z dnia 25 kwietnia 2023 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  

do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych 

w Golasowicach. 

11. Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady. 

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Zakończenie obrad. 

Czy ktoś ma uwagi bądź poprawki do porządku obrad? Nie widzę, wobec tego porządek 

uważam za przyjęty.  
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Ad. 3 

Punkt trzeci dzisiejszych obrad, zatwierdzenie protokołu z pięćdziesiątej pierwszej sesji  

z dnia 24 października 2023 roku. Projekt protokołu radni mieli udostępniony na tabletach, 

jest udostępniony w BIP nie wpłynęły żadne poprawki w związku z czym protokół uważam 

za przyjęty.  

 

Ad. 4 

Wiceprzewodniczącego Rady Grzegorza Cyrulika proszę o odczytanie wykazu pism jakie 

wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  

Wykaz pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym to jest  

od 24 października do 28 listopada 2023 roku: 1) informacja o odbiorze zadań pod nazwą 

rozbudowa i przebudowa Centrum Multidyscyplinarnego w Pawłowicach wraz  

z infrastrukturą towarzyszącą, zagospodarowanie terenu w Pawłowicach przy ulicy Biskupa 

Pawłowskiego oraz przebudowa i remont stacji uzdatniania wody w Golasowicach,  

2) prośba o podjęcie uchwały w temacie wstrzymania możliwości zatłaczania spalin pod 

grunty gminne, 3) wniosek o nieodpłatne przejęcie działki mieszczącej  

się w Jarząbkowicach przy ulicy Piaskowej, 4) zaproszenie na uroczyste otwarcie toru 

curlingowego, 5) informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Pawłowice  

w roku szkolnym 2022/2023, 6) zawiadomienie o sesji Młodzieżowej Rady Gminy 

Pawłowice, 7) zawiadomienie o wszczęciu postępowania w sprawie stwierdzenia 

nieważności uchwały Rady Gminy Pawłowice nr LI/ 515/ 2023 w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do wsparcia w postaci posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023; uchwały nr LI/ 516/ 2023  

w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

interdyscyplinarnego w gminie Pawłowice i uchwały nr LI/ 518/ 2023 w sprawie przyjęcia 

Programu współpracy gminy Pawłowice na rok 2024 z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami w rozumieniu przepisów ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie, 8) zarządzenie Wojewody Śląskiego w sprawie ustalenia liczby radnych 

wybieranych na kadencję 2024-2029, 9) zarządzenie Wójta Gminy Pawłowice w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały Rady Gminy w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2024 rok 

i uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Pawłowice na lata 2024-2028,  

10) zaproszenie na sesję Rady Powiatu Pszczyńskiego, 11) rozstrzygnięcie nadzorcze 

stwierdzające nieważność w części uchwały nr LI/515/2023 w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do wsparcia w postaci posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem Posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023; w części uchwały nr LI/516/2023 

w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w gminie Pawłowice i w całości uchwały numer LI/518/2023  

w sprawie przyjęcia Programu współpracy gminy Pawłowice na rok 2024 z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami w rozumieniu przepisów ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. Dziękuję bardzo. To były wszystkie pisma, które wpłynęły do 

Rady Gminy. 

 

Ad. 5 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę teraz Pana Wójta lub Panią Wicewójt o informacje z działalności 

międzysesyjnej. 

 

ZASTĘPCA WÓJTA GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Dzień dobry Państwu. Sprawozdanie obejmuje działalność Urzędu Gminy oraz jednostek 

organizacyjnych od 24 października do 28 listopada, czyli do dnia dzisiejszego. Wykonanie 

budżetu gminy na 31 października kształtuje się następująco. Dochody wykonano  

w wysokości 117 mln 957 tys. zł, co stanowi 86,6% planu. Natomiast wydatki wykonano 

w wysokości 107 mln 802 tys. zł, co stanowi 68,6% planu. Zadłużenie gminy na dzień  

27 listopada wynosi 2 343 800 zł. Jest to zadłużenie z zaciągniętych pożyczek  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. W Referacie podatków i opłat w okresie 
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międzysesyjnym wystawiono 157 upomnień z tytułu zaległości w zapłacie III raty opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 140 upomnień z tytułu zaległości  

w zapłacie IV raty podatku. Przekazano również do Urzędów Skarbowych 52 tytuły 

wykonawcze dotyczące zaległości z tytułu III raty opłaty za odpady komunalne.  

W Referacie Gospodarki Przestrzennej Geodezji i Mienia w okresie międzysesyjnym 

realizowano wiele zadań, spraw związanych z gospodarowaniem majątkiem gminnym,  

ale m.in. w trakcie jest procedura sporządzania projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu obejmującego fragment obszaru pomiędzy 

ulicą Spacerową i ulicą Wyzwolenia w Pawłowicach. Wpłynęły odpowiedzi od instytucji  

i organów w związku z zawiadomieniem Wójta o przystąpieniu do sporządzenia wyżej 

wymienionego projektu planu. Zlecono również wycenę południowej części o powierzchni 

27 arów nieruchomości w Krzyżowicach przy ulicy Ekologicznej w związku z propozycją 

Rady Sołeckiej nabycia tego terenu od osoby fizycznej. Wydano również w Referacie 

decyzję w zakresie podziału nieruchomości należącej do parafii w Krzyżowicach w celu 

wydzielenia terenu zajętego pod drogę dojazdową do pól. W zakresie całorocznego 

utrzymania dróg zostały zawarte umowy na zimowe utrzymanie dróg gminnych  

i powiatowych w sezonie zimowym roku 2023/2024. Zakończono prace związane  

z powierzchniowym utrwaleniem nawierzchni dróg gminnych w sołectwie Pielgrzymowice, 

ulica Zielona, Boczna Sikorskiego, w sołectwie Golasowice ulica Asnyka, w sołectwie 

Warszowice ulica Zacisze, natomiast w sołectwie Pawłowice ulica Nowa i ulica Biskupa 

Pawłowskiego. Zakończono również prace związane z wielkopowierzchniowym remontem 

nawierzchni dróg gminnych i tutaj w sołectwie Golasowice to ulica Słowackiego - 

Kochanowskiego łącznik oraz w sołectwie Pielgrzymowice jest to ulica Brzezińska. 

Zakończono również prace związane z remontem nawierzchni brukowych w ciągu dróg 

gminnych w sołectwach Pawłowice to ulica Prosta oraz w sołectwie Pawłowice Osiedle ulica 

Wojska Polskiego, Pukowca i Polna. W zakresie oświetlenia drogowego wykonano projekt 

oświetlenia ulicznego ulicy Bukowej oraz Groblowej w Pielgrzymowicach. Wykonano projekt 

oświetlenia przy drodze krajowej 81 na odcinku od skrzyżowania z ulicą Boryńską  

do skrzyżowania z ulicą Stawową w Warszowicach i zakończono również budowę 

oświetlenia ulicznego przy ulicy Granica w Pawłowicach oraz oświetlenia ulicznego  

przy drodze wojewódzkiej 938 ulica Cieszyńska domy od numeru 8 do 10 w Golasowicach. 

W zakresie inwestycji drogowych trwa przebudowa ulicy Podlesie w Pielgrzymowicach  

i ulicy Bocznej w Jarząbkowicach. Zakończono tutaj pierwszy etap. Gmina wystąpiła  

o wypłatę pierwszej transzy dofinansowania z programu Polski Ład. Jest to kwota  

2,5 miliona złotych. Trwają również prace na drugim etapie, czyli od ulicy Cieszyńskiej  

do ulicy Nałkowskiej na trzech frontach. Mianowicie wykonywane są prace brukarskie  

na wjazdach, budowana jest kanalizacja deszczowa oraz wykonywana jest podbudowa. 

Dostawa i montaż automatów wydających bilety parkingowe na parkingach Parkuj i Jedź 

zostaną zamontowane do końca miesiąca grudnia. Zostały zakupione urządzenia, montaż 

będzie w miesiącu grudniu. W zakresie prac na drogach innych zarządców na terenie gminy 

trwa przebudowa drogi powiatowej ulicy Zebrzydowickiej w Pielgrzymowicach i na tym 

zadaniu w dalszym ciągu trwają prace związane z przebudową zatok autobusowych. 

Jeszcze w tym roku wykonawca przystąpi do budowy kanalizacji deszczowej. W zakresie 

inwestycji kubaturowych trwa projektowanie budowy skateparku oraz przebudowa sali 

gimnastycznej w Szkole Podstawowej Warszowice. W zakresie prac budowlanych 

zakończono i rozliczono zadanie Zagospodarowanie terenu w Pawłowicach przy ul. Biskupa 

Pawłowskiego. Kolejne zadanie to budowa domu ludowego w Krzyżowicach. Tutaj zostały 

zabetonowane wieńce poddasza i trwają uzgodnienia z Jastrzębską Spółką Węglową  

i wykonawcą prac budowlanych z Jankowic. Trzecie zadanie to przebudowa placu zabaw 

przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Golasowicach. Kolejne zadanie to przebudowa sali 

gimnastycznej w Szkole Podstawowej Warszowice. i tutaj zakończono już prace związane 

z modernizacją kotłowni z dniem 24 listopada. W zakresie zadań realizowanych przez 

Wodociągi Pawłowickie, to 9 listopada została zatwierdzona przez Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie nowa taryfa dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie gminy. Taryfa została opublikowana  

23 listopada, w związku z czym nowa taryfa będzie obowiązywała od 1 grudnia bieżącego 

roku. Dla gospodarstwa domowego, jednorodzinnego i wielorodzinnego aktualna stawka 

brutto za dostarczenie wody wynosi 5,12 zł, natomiast od 1 grudnia stawka ta będzie 

wynosić 7,72 zł. Natomiast za odprowadzenie ścieków aktualna stawka brutto wynosi  



4 
 

5,82 zł, natomiast od 1 grudnia będzie ona wynosić 9,33 zł. W Gminnym Zespole 

Komunalnym w okresie międzysesyjnym oprócz cyklicznych prac wykonano prace 

remontowe kominów i uszczelnienia dachów przychodni zdrowia w sołectwie Pniówek. 

Trwają również prace w Szkole Podstawowej w Pielgrzymowicach związane z remontem 

pomieszczeń dla sportowców. Trwają prace w Zespole Szkół Ogólnokształcących związane 

z remontem pomieszczeń technicznych w przyziemiu budynku. Wykonano również kolejny 

zakup powiększający sprzęt specjalistyczny dla Gminnego Zespołu Komunalnego w postaci 

frezarki do pni. W Referacie Ochrony Środowiska i Rolnictwa w bieżącym roku wpłynęły  

od właścicieli nieruchomości 43 wnioski o dotacje do wymiany starych kotłów na paliwo 

stałe niespełniających piątej klasy. W tym 33 wnioski zostały już rozliczone i wypłacone. 

Przeprowadzono w okresie międzysesyjnym również konkurs ekologiczny skierowany dla 

uczniów szkół podstawowych klas od pierwszej do trzeciej. Wszczęto również kontrole firm 

wpisanych do rejestru działalności regulowanej zajmujących się odbiorem odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości znajdujących się na terenie gminy Pawłowice. 

Do Starostwa Powiatowego złożono wniosek o wydanie decyzji na realizację inwestycji 

drogowej polegającej na budowie odwodnienia w ramach zadania rozbudowa drogi gminnej 

ulicy Generała Sikorskiego w Pielgrzymowicach. W Ośrodku Pomocy Społecznej, oprócz 

cyklicznych działań, 24 listopada odbyło się spotkanie nowego Zespołu 

Interdyscyplinarnego. W ramach realizacji projektu Razem Łatwiej ze środków Fundacji 

Jastrzębskiej Spółki Węglowej, zawiązanej grupy wsparcia dla rodziców i opiekunów osób 

z niepełnosprawnością, odbyły się warsztaty ze specjalistami: seksuologiem i psychologiem 

klinicznym. Ośrodek Pomocy Społecznej wraz z pracownikiem Urzędu Gminy uczestniczył 

w spotkaniach z seniorami w sołectwach Pielgrzymowice, Pawłowice i Krzyżowice. Podczas 

tych spotkań przekazywano informacje o tym, z czego mogą skorzystać seniorzy na terenie 

gminy Pawłowice. Ośrodek Pomocy Społecznej pozyskał również środki finansowe  

z Programu asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością - edycja 2024. Jest to projekt 

realizowany w ramach Funduszu Solidarnościowego. Z uwagi na zbliżający się sezon 

zimowy i spadek temperatur, osoby bezdomne przebywające na terenie gminy otrzymały 

już wsparcie w postaci odzieży oraz możliwość tymczasowego pobytu w lokalu socjalnym 

w sołectwie Jarząbkowice. W trakcie realizacji w OPS-ie jest również projekt unijny  

dla pracowników tej jednostki. Celem projektu jest poprawa ergonomii oraz eliminacja 

czynników ryzyka w miejscu pracy. W kolejnym referacie Urzędu Gminy, w Referacie Spraw 

Obywatelskich z funduszy alkoholowych realizowane od października do grudnia są zajęcia 

pozaszkolne w Zespołach Szkolno-Przedszkolnych w Pawłowicach i w Golasowicach  

oraz w Szkole Podstawowej w Warszowicach. Udzielono również Gminnemu Ośrodkowi 

Kultury dotacji celowej z przeznaczeniem na transport podczas cyklu spotkań i wyjazdów 

dla seniorów. Termin realizacji tego zadania od 8 do 29 listopada. Ponadto trwa realizacja 

programu polityki zdrowotnej pod nazwą program zapobiegania nadwadze i otyłości wśród 

dzieci w wieku przedszkolnym. W miesiącu listopadzie miała miejsce pierwsza dostawa 

zamówionego sprzętu dla strażaków. Dotarły urządzenia stanowiące wyposażenie wozu 

bojowego do Warszawic. Wartość tych urządzeń to 85 245 zł. W Gminnym Zespole Oświaty 

w okresie międzysesyjnym dokonano przeliczenia i wyrównania dotacji dla dzieci 

uczęszczających do niepublicznych przedszkoli według aktualnej stawki dotacyjnej w roku 

2023. Podpisano porozumienie z miastem Żory w sprawie pokrycia kosztów religii. 

Rozpatrzono 7 wniosków o przyznanie stypendiów dla studentów. Rozpatrzono wnioski  

o pomoc zdrowotną dla nauczycieli i nauczycieli emerytów oraz trwa weryfikacja realizacji 

obowiązku nauki uczniów roczników 2005-2009. W Gminnym Ośrodku Sportu w okresie 

międzysesyjnym 28 października odbył się Turniej piłkarski w ramach Pucharu Sołectw.  

W nocy z 28 na 29 października w hali GOS rozegrano 24 Nocny maraton szachowy  

o Puchar Gminy Pawłowice. W maratonie wzięło udział 140 zawodników. 11 listopada  

w Jarząbkowicach odbył się Turniej Darta organizowany przez GOS Pawłowice i Radę 

Sołecką z Jarząbkowic. W turnieju udział wzięło 32 zawodników. Zakończono również  

w jednostce odbiory zadania inwestycyjnego Modernizacja lodowiska. 11 listopada odbyło 

się uroczyste otwarcie toru curlingowego. Trwa również mrożenie tafli lodowiska. Otwarcie 

lodowiska zaplanowane jest na 1 grudnia. Wymieniono również nawierzchnię asfaltową  

na terenie skateparku za lodowiskiem. W trakcie realizacji jest wykonanie i montaż nowych 

elementów skateparku. Gmina Biblioteka Publiczna w okresie międzysesyjnym 

zorganizowała 24 października w ramach Klubu Miłośników Historii promocję wydanej przez 

Gminną Bibliotekę Publiczną książki pod tytułem „Dzieje Rodu Pawłowskich z Pawłowic”. 
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Zorganizowano również spotkanie z cyklu: „O czym milczy historia”, wykład poświęcony 

postaci wybitnego komedio-pisarza Aleksandra Fredro. 22 listopada Biblioteka  

we współpracy z Gminnym Ośrodkiem Kultury w Chybiu zorganizowała spotkanie  

z pasjonatami sztuki filmowej. Ponadto odbyły się spotkania Klubu Podróżnika Pasjonaty. 

Z okazji Ogólnopolskiego Dnia Bibliotekarza filia osiedle zaprosiła grupę osób 

niepełnosprawnych na warsztaty manualne, podczas których uczestnicy przekonali  

się o terapeutycznym zastosowaniu literatury w codziennym życiu. W okresie 

międzysesyjnym Gminny Ośrodek Kultury 18 listopada już po raz 21 przeprowadził  

w Osiedlowym Domu Kultury dyktando imieniem Heleny Brzozowskiej. W dyktandzie wzięło 

udział 50 osób. 23 listopada zespoły śpiewacze i wokalne z terenu gminy Pawłowice jak co 

roku obchodziły swoje święto z okazji wspomnienia świętej Cecylii, patronki wszystkich 

muzykujących. Ponadto zorganizowano dyskotekę dla dojrzałych, przedstawienia z cyklu 

Wesołe Bajeczki, spektakl dla dorosłych, koncert „Wieczór z klasyką”, wernisaż Katarzyny 

Szywacz oraz szereg innych imprez, warsztatów i spotkań. W ramach inicjatywy lokalnej, 

współfinansowanej z budżetu gminy, we współpracy z Gminnym Ośrodkiem Kultury,  

w okresie międzysesyjnym odbyły się trzy biesiady, dwie w sołectwie Pniówek i jedna  

w Jarząbkowicach. W Referacie Promocji i Integracji Europejskiej w okresie 

międzysesyjnym zorganizowano i prowadzono obchody Narodowego Święta Niepodległości 

10 listopada połączonego z otwarciem skweru przy Parku Księdza Profesora Stanisława 

Pisarka z wręczeniem medali Za Zasługi dla Gminy Pawłowice. Zamówiono również gadżety 

promocyjne oraz upominki dla par małżeńskich, które będą świętowały w tym roku Złote 

Gody. Trwają również zapisy wystawców na Jarmark Bożonarodzeniowy, który odbędzie 

się 17 grudnia. Podpisano również w referacie umowę na kwotę 15 tys. zł na promocję 

gminy Pawłowice w filmie dokumentalnym „Córy Węgla” w reżyserii Anety Nowickiej 

opowiadającym historię mieszkanek gminy pracujących w Kopalni Węgla Kamiennego 

Pniówek. W okresie międzysesyjnym również miała miejsce emisja materiału filmowego  

z gminy Pawłowice na antenie TVT w ramach magazynu Echa Regionu i miało to miejsce 

25 października oraz 22 listopada. W Referacie Organizacyjnym w biurze zamówień 

publicznych ogłoszono przetarg na kompleksową dostawę paliwa gazowego do obiektów 

zlokalizowanych na terenie gminy Pawłowice, obiektów publicznych. Postępowania  

na etapie rozstrzygnięcia to projekt i zabudowa instalacji fotowoltaicznych na budynkach 

gminy Pawłowice oraz kolejny to dowóz dzieci niepełnosprawnych. Jest to już dodatkowe 

postępowanie, dowóz dzieci niepełnosprawnych z terenu gminy Pawłowice do Jastrzębia-

Zdroju. Postępowania, które zostały w międzyczasie rozstrzygnięte to zimowe utrzymanie 

dróg na terenie gminy. W referacie również ogłoszony został konkurs na szkolenie dzieci  

i młodzieży w roku 2024 przez organizacje pozarządowe i tutaj dotacje będą udzielane  

na podstawie ustawy o wolontariacie i pożytku publicznym. Oferty należy składać  

do 13 grudnia. W referacie również pozyskano środki unijne na poprawę ergonomii pracy 

na stanowiskach biurowych Urzędu Gminy. Odbywały się szkolenia, jak i został zakupiony 

sprzęt. Z funduszy zewnętrznych złożono wniosek o dofinansowanie w Zespole Szkół 

Ogólnokształcących na pracownię sztucznej inteligencji oraz odnawialnych źródeł energii  

o wartości 1 158 000 zł. Kolejne to rozliczono projekt zagospodarowania terenów  

w Pawłowicach przy ulicy Biskupa Pawłowskiego. Tutaj mieliśmy dofinansowanie z Fundacji 

Jastrzębskiej Spółki Węglowej, darowizna w kwocie 50 tys. zł. Złożono również wniosek  

o darowiznę w wysokości 16 tys. zł do Fundacji pod nazwą Rozwój systemu selektywnej 

zbiórki odpadów komunalnych na elektrośmieci. Kolejne zadanie - zakończono realizację 

projektu dofinansowanego z Ministerstwa Sportu pod nazwą Rozbudowa - przebudowa 

Centrum Multidyscyplinarnego w Pawłowicach wraz z infrastrukturą towarzyszącą. Trwa 

procedura rozliczenia projektu. Ponadto w okresie międzysesyjnym 9 listopada odbyła  

się sesja Młodzieżowej Rady Gminy zwołana i prowadzona do czasu wyboru 

przewodniczącego przez Wójta gminy Pawłowice. Na sesji odbyło się ślubowanie sześciu 

nowych radnych wybranych na dwuletnią kadencję. Wybrano przewodniczącą Młodzieżowej 

Rady Gminy, którą ponownie została Pani Hanna Jaszewska. Wiceprzewodniczącą została 

Nadia Kwiatoń, a sekretarzem Julia Kowalik. Obecnie w skład Młodzieżowej Rady Gminy 

wchodzi 11 radnych. Wójt ponadto uczestniczył w naradzie dotyczącej finansowania w roku 

przyszłym połączenia komunikacji zbiorowej z Pszczyną. Omawiano również w okresie 

międzysesyjnym szczegółowo plan budżetu na przyszły rok z referatami urzędu  

oraz z dyrektorami wszystkich jednostek organizacyjnych gminy. Zorganizowano również 

cykliczne narady: 30 października odbyło się spotkanie z sołtysami, natomiast 9 listopada 
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odbyła się narada z dyrektorami szkół i przedszkoli. 15 listopada odebraliśmy nagrodę  

dla gminy Pawłowice. Gmina w rankingu gmin wiejskich województwa śląskiego zdobyła 

trzecie miejsce. Wójt w okresie międzysesyjnym uczestniczył w posiedzeniach Zarządu 

Stowarzyszenia Gmin Górniczych w Polsce w Polkowicach oraz w Konwencie Śląskiego 

Związku Gmin i Powiatów w Bieruniu. Dziękuję bardzo. 

 

Sprawozdania stanowią zał. nr 2 do protokołu. 

Ad. 6 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję Pani Wicewójt. W punkcie szóstym proszę przewodniczących komisji o informację 

z działalności międzysesyjnej. Jako pierwszą proszę Panią Karolinę Szymaniec-Mlicką 

Przewodniczącą Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

Dziękuję. W okresie międzysesyjnym Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego odbyła 

dwa posiedzenia w dniu 14 listopada oraz 21 listopada. W dniu 14 listopada wraz z Komisją 

Działalności Społecznej radnym zostały przedstawione założenia do projektu budżetu 

gminy na rok 2024 oraz wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2028. W dniu  

21 listopada w części Komisji, która była wraz z Komisją Działalności Społecznej, 

opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2023 rok oraz zmiany 

wieloletniej prognozie finansowej gminy Pawłowice na lata 2023-2028. Radni opiniowali 

także uchwałę o zabytkach, która jest przedmiotem dzisiejszej sesji. Radnym 

przedstawiono informacje o obwodach i okręgach w nadchodzących wyborach 

samorządowych. Dyskutowano także nad wnioskiem Rady Sołeckiej Jarząbkowic  

o nieodpłatnym przejęciu działki. W części właściwej tylko dla Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego omawialiśmy kwestię nadania nazwy drogi wewnętrznej w Pawłowicach. 

Opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

położonych w Golasowicach. Radnym przedstawiono także pismo dotyczące prośby  

o wyznaczenie podmiotów, w których osoby skazane mogłyby odbywać karę ograniczenia 

wolności oraz szeroko omówione kwestie pozyskania i zagospodarowania środków 

pozabudżetowych, krajowych i unijnych. Dziękuję bardzo. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Pana Zbigniewa Duszę, Przewodniczącego Komisji Działalności 

Społecznej. 

 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA 

Komisja Działalności Społecznej w okresie międzysesyjnym obradowała dwukrotnie.  

14 listopada mieliśmy komisję wspólną z Komisją Gospodarki i Mienia Komunalnego. Pani 

Przewodnicząca omówiła już ten temat. 21 listopada w części dla Komisji Społecznej 

opiniowaliśmy plany działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Gminnego Ośrodka Sportu  

i Gminnej Biblioteki Publicznej na 2024 rok. Omawialiśmy również bezpieczeństwo  

i ochronę przeciwpożarową, stan bazy, wartość bojową i potrzeby w tym zakresie. 

Omawialiśmy także współpracę z Policją i Ochotniczymi Strażami Pożarnymi. Dziękuję. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Panią Helenę Matera, Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Dziękuję. Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia w okresie międzysesyjnym.  

25 października tematem była analiza działalności Referatu Podatków i Opłat. Sprawdzenie 

ściągalności zaległości podatkowych w roku 2022 do zamkniętego okresu 2023 r. Drugim 

tematem były koszty funkcjonowania Urzędu Gminy Pawłowice w roku 2022 w porównaniu 

do dwóch lat poprzednich. 8 listopada tematem była kontrola działalności ochrony 

środowiska i rolnictwa w zakresie gospodarki odpadami ustawy antysmogowej, ekologii  

i dofinansowania spółek wodnych. Drugim tematem była kontrola zadań inwestycyjnych 

realizowanych przez Referat Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, kontrola procedur 
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przetargowych, stan realizacji, rozliczenie inwestycji zakończonych. Trzecim tematem było 

opracowanie planu na 2024 rok. Dziękuję. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję. Proszę Pana Tomasza Żuchowskiego, Przewodniczącego Komisji skarg, wniosków 

i petycji. 

 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI TOMASZ ŻUCHOWSKI 

Dziękuję. W okresie międzysesyjnym komisja nie odbyła żadnego posiedzenia.  

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję bardzo. Wobec tego przystępujemy do rozpatrzenia zasadniczych punktów 

dzisiejszej sesji. Materiały i projekty uchwał były omawiane na posiedzeniach Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego oraz Komisji Działalności Społecznej w dniach 14 i 21 

listopada 2023 roku. Projekty uchwał radni mają udostępnione na tabletach, a mieszkańcy 

mają je widoczne w BIP-ie.  

 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pawłowice 

na lata 2023-2028. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 7 głosów za, 1 głos wstrzymujący oraz Komisję 

Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie. Nie widzę, 

wobec tego proszę o przegłosowanie powyższej uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LII/521/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Pawłowice na lata 2023–2028 została podjęta 14 głosami za. Uchwała 

stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Andrzej Szaweł 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer XLIII/425/2022 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 7 głosów za,  

1 głos wstrzymujący oraz Komisję Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę. Wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały  

na tabletach.  

 

Uchwała nr LII/522/2023 w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/425/2022 Rady 

Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023 

została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Andrzej Szaweł 

 

Ad. 9 

Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer XLII/471/2023 Rady Gminy Pawłowice 

z dnia 25 kwietnia 2023 roku w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  

do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. Projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 7 głosów 

za, 1 wstrzymujący oraz Komisję Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy w tej sprawie 
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chciałby ktoś zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego proszę o przegłosowanie uchwały  

na tabletach.  

 

Uchwała nr LII/523/2023 w sprawie zmiany uchwały XLVII/471/2023 Rady 

Gminy Pawłowice z dnia 25 kwietnia 2023 r. w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 

w gminnej ewidencji zabytków została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi 

zał. nr 5 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych  

w Golasowicach. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego 6 głosów za. Czy ktoś chce zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę. Wobec tego 

proszę o przegłosowanie uchwały na tabletach.  

 

Uchwała nr LII/524/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

położonych w Golasowicach została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. 

nr 6 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Ad. 11 

Informacje Wójta i Przewodniczącej Rady. Proszę Pana Wójta.  

 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

W sprawozdaniu już było przytoczone otwarcie lodowiska 1 grudnia. Następne uroczystości, 

to 4 grudnia Akademia Barbórkowa. Z tej okazji najlepsze życzenia dla górników, ich 

rodzin, wszystkim aktualnym, byłym, no i przyszłym, bo jeszcze ostatni rocznik mamy  

w technikum górniczym. 7 grudnia mamy przyznawanie medali dla tych, którzy  

w małżeństwie 50 lat wytrzymali, ale również 55, 60, 65 lat, bo takowych też mamy.  

8 grudnia o 18.30 premiera filmu „Córy Węgla”. Film kręcony na kopalni Pniówek,  

na zakładzie przeróbczym, ale również są tam urywki z gminy Pawłowice, także serdecznie 

zapraszamy. 17 grudnia przed świętami Bożego Narodzenia Jarmark Bożonarodzeniowy  

od godz. 12 trochę inaczej niż zawsze, bo do południa frekwencji nie było, więc od godz. 

12 do godz. 18 może 19. Takie oficjalne otwarcie z życzeniami o godzinie 15. Także 

serdecznie zapraszam mieszkańców, radnych. Będzie duży namiot, podgrzewanie, występy 

dzieci i dorosłych. Tutaj pewna nieścisłość przy stawkach wody. Na stronach gminnych 

poprawnie podana. Gdzieś tu Wodociągi do sprawozdania omyłkowo podały, więc tutaj nie 

ma aż takiej podwyżki. W sumie mamy podwyżkę w tym roku, jeżeli chodzi o wodę  

o 70 groszy, a na kanalizacji o 1,61 zł. To są już stawki brutto. W przypadku firm te stawki 

trochę inaczej wyglądają. Razem ta podwyżka od metra sześciennego będzie wynosiła od 

1 grudnia 2,31 zł. W okolicznych miejscowościach dużo wyższe są te podwyżki. U nas udało 

się tak wysoko nie podwyższać taryfy. To wszystko. Dziękuję bardzo. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję.  
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Ad. 12 

Wolne głosy i wnioski. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Pan radny Andrzej Szaweł, 

bardzo proszę. 

 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Ja mam do Pana pytanie Panie Wójcie. W sprawozdaniu międzysesyjnym Pani Wicewójt 

mówiła, że Pan uczestniczył w spotkaniu z Pszczyną odnośnie komunikacji. Nie wiem, czy 

dobrze zrozumiałem, bo to jest bardzo ważne, gdyż z sołectw naszych, przede wszystkim 

z Warszowic, Pawłowic jest ciężko się dostać do Pszczyny. Dzieci dojeżdżają do tamtejszych 

szkół. Temat ten był też w zeszłym roku poruszany przeze mnie. Także co Pan na ten temat 

powiedział by mi. 

 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Tradycyjnie od kilku lat już wspólnie z powiatem, ale poprzez MZK, bo my samodzielnie nie 

prowadzimy komunikacji jest utrzymywana linia Pszczyna - Pawłowice, a właściwie  

aż do Pniówka, bo do Kopalni Pniówek dojeżdża ten autobus. Tu na ten autobus składają 

się głównie Pszczyna, która prawie aż do Pawłowic finansuje ten kurs. Jest tam niewielki 

fragment Suszca, więc Suszec też dokłada się do tego transportu. Pozostałe powiat nie 

wnioskował no i nie deklarują, żeby utrzymywali. Spotkanie było związane z podwyżkami, 

jak wszystkie wcześniejsze tutaj omawiane. Więc tutaj 180 tysięcy rocznie będzie nas 

kosztowała ta linia Pszczyna-Pawłowice. Natomiast na pewno jak w budżecie zauważyliście 

w sumie poprzez MZK kwota 5,5 miliona złotych plus do tego milion trzysta za transport 

dzieci niepełnosprawnych. Czyli 6 milionów 800 tys. złotych tyle jest przewidziane  

na transport. Oprócz tego wiemy, że komunikacja wewnętrzna jest za złotówkę, MZK, bilety 

powyżej trzech złotych w zależności gdzie się jedzie. Także to jest Panie radny na ten 

moment ta jedna linia. Z Warszowic trzeba dojechać tutaj lokalną komunikacją do Pawłowic 

na centrum przesiadkowe. Dziękuję. 

 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

No szkoda. Dziękuję bardzo Panie Wójcie. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dobrze, teraz proszę o głos Pana Grzegorza Cyrulika. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  

Ja również wracam do sprawozdania, było wspomniane, że stanęły prace przy Domu 

Ludowym w Krzyżowicach. Co jest powodem, dlaczego stanęły i kiedy to ruszy? 

 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Słuchając sprawozdań i współuczestnicząc w nich, nie ma tam mowy o wstrzymaniu. 

Trwają prace, jest przygotowane pod więźbę, pod dach, także na bieżąco mimo zimy prace 

trwają. Może jakby Pani zastępca przytoczyła ten fragment. 

 

ZASTĘPCA WÓJTA GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Budowa Domu Ludowego w Krzyżowicach, zabetonowano wieńce poddasza. Trwają 

uzgodnienia z Jastrzębską Spółką Węglową Kopalni Węgla Kamiennego Pniówek  

i Wykonawcą. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  

Uzgodnienia to znaczy o co się rozsądzi? 

 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Na bieżąco pewne elementy się uzgadnia w trakcie realizacji projektu jest jedno a w trakcie 

realizacji się uzgadnia czy tabelka ma tak wyglądać, czy tak i ponieważ my płacimy swoje 

środki finansowe za niektóre sprawy w związku z tym chcemy uzgadniać. Uzgadniamy 

m.in. też doprowadzanie gazu. Jesteśmy już dosyć daleko, bo pamiętamy o tym,  

że do 2027 r. miał być dopiero gaz podłączony. Mamy już to tak przygotowane, że sami tu 

finansujemy przez gminę i później przekażemy to gazowni i gazownia wtedy nam zwróci 
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te środki finansowe, więc to są też uzgodnienia, jak też uzgodnienia z energetyką. Nic się 

nie wstrzymuje, a prace według Jastrzębskiej Spółki idą do przodu z wyprzedzeniem. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  

Dziękuję bardzo, mi się wydawało, że jak jest projekt to już to wiadomo jak tabelka będzie 

obrócona, ale dziękuję Panie Wójcie za odpowiedź. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Dziękuję, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. Nie widzę, wobec tego przystępujemy do 

punktu trzynastego.  

 

Ad. 13 

Zamykam obrady pięćdziesiątej drugiej sesji Rady Gminy. Dziękuję Państwu. Do widzenia. 


